
PROTOKOLLSUTDRAG 
   

 

KOMMUNSTYRELSEN 

   

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 5 december 2018 § 45   
    
Diarienummer KS-2018/1656.109    

 
 
 

Avfallsplan 2020-2030 för kommunerna Botkyrka, Haninge, 
Huddinge, Nynäshamn och Salem - Handlingar senare  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Yttrande enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 7 november 2018 överlämnas till SRV återvinning AB som Huddinge kommuns 
svar på remissen Avfallsplan 2020-2030 med följande tillägg: 

”Kommunstyrelsen välkomnar inriktningen för att göra det enkelt att göra rätt, liksom 
ambitionen att sätta människan i fokus. Givet de ökande avfallsmängderna kommer 
det att vara viktigt att ändra beteendemönster för att uppnå det nationella miljömålet 
giftfri miljö. Ur det perspektivet är det bra att kommunikation med invånarna 
prioriteras för att nå våra politiska mål för en giftfri miljö. 

Den första delen av Avfallsplanen innehåller mål och åtgärder. Det är framför allt 
denna del som behöver utvecklas och konkretiseras för att förtydliga inriktningen och 
hur kommunerna styr för att nå dit. Generellt gäller att målen behöver preciseras, 
göras mätbara och få en tydligare anknytning till nationella miljömål. Utöver det vill 
kommunstyrelsen särskilt understryka betydelsen av några områden, där fortsatt 
arbetet behöver ske inför slutligt beslut. 

Inom återanvändning och återvinning av textilier behöver kommunerna tillsammans 
hitta nya lösningar. Det är bra att området lyfts fram, men det behöver utvecklas 
ytterligare utifrån både kommunernas, SRVs och konsumenternas perspektiv för att ta 
tillvara på de möjligheter som finns. Målet saknar också i nuläget indikatorer som gör 
att målet kan följas upp. 

Återanvändning och återvinning av byggmaterial är ett område som berör ett av 
målen i gällande miljöprogram för Huddinge kommun. I en snabbväxande region är 
frågor om hållbart byggande grundläggande för att minska miljöpåverkan och de bör 
därför få ökad prioritet. Delar av detta mål berör också spridningen av miljögifter, 
som är ett exempel på risk för föroreningar från avfall i både mark och vatten. Därför 
ser kommunstyrelsen gärna att kopplingen till vattenfrågorna även belyses i det 
fortsatta arbetet.” 

 
Sammanfattning 
Sedan november 2016 har ett arbete pågått för att ta fram ett förslag till ny avfallsplan 
för Botkyrka, Haninge, Huddinge, Nynäshamn och Salems kommuner. Arbetet med 
planen har letts och genomförts av SRV återvinning AB (nedan kallat SRV) med 
hjälp av kommunerna. Huddinge kommun har nu fått möjlighet att lämna synpunkter 
på förslaget. 
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Tillsynsnämnden har granskat avfallsplanen utifrån Naturvårdsverkets föreskrifter 
(NFS 2017:2) om vad som ska ingå i en avfallsplan. Nämnden har både övergripande 
och detaljerade synpunkter. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning tycker att det är glädjande att ett gediget arbete läggs 
ned på att ta fram en ny avfallsplan. Det är positivt att mer fokus ligger på att 
förebygga uppkomsten av avfall och på att främja återanvändning än i nuvarande 
plan. Dock tycker förvaltningen att förslaget inte är färdigbearbetat i flera delar och 
att det skulle vinna på att utvecklas för att fungera som ett tydligt och effektivt 
styrdokument. 
 
Avfallsplan 2020-2030 höjer ambitionsnivån gällande framtidens avfallshantering. 
Frågan om att i större utsträckning erbjuda fastighetsnära insamling kan innebära 
svårigheter för kommunen då dagens infrastruktur inte alltid möjliggör detta. Ökad 
ambitionsnivå gällande återbruk och sortering kan innebära kostnader för kommunens 
verksamheter att förverkliga. Ett samarbete mellan förvaltningarna gällande till 
exempel ett returhus för återbruk kan vara ett sätt att möta utmaningen. 
 
Överläggning 
Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till sitt ordförandeförslag som innehåller följande 
tillägg till yttrandet: 
 
”Kommunstyrelsen välkomnar inriktningen för att göra det enkelt att göra rätt, liksom 
ambitionen att sätta människan i fokus. Givet de ökande avfallsmängderna kommer 
det att vara viktigt att ändra beteendemönster för att uppnå det nationella miljömålet 
giftfri miljö. Ur det perspektivet är det bra att kommunikation med invånarna 
prioriteras för att nå våra politiska mål för en giftfri miljö. 
 
Den första delen av Avfallsplanen innehåller mål och åtgärder. Det är framför allt 
denna del som behöver utvecklas och konkretiseras för att förtydliga inriktningen och 
hur kommunerna styr för att nå dit. Generellt gäller att målen behöver preciseras, 
göras mätbara och få en tydligare anknytning till nationella miljömål. Utöver det vill 
kommunstyrelsen särskilt understryka betydelsen av några områden, där fortsatt 
arbetet behöver ske inför slutligt beslut. 
 
Inom återanvändning och återvinning av textilier behöver kommunerna tillsammans 
hitta nya lösningar. Det är bra att området lyfts fram, men det behöver utvecklas 
ytterligare utifrån både kommunernas, SRVs och konsumenternas perspektiv för att ta 
tillvara på de möjligheter som finns. Målet saknar också i nuläget indikatorer som gör 
att målet kan följas upp. 
 
Återanvändning och återvinning av byggmaterial är ett område som berör ett av 
målen i gällande miljöprogram för Huddinge kommun. I en snabbväxande region är 
frågor om hållbart byggande grundläggande för att minska miljöpåverkan och de bör 
därför få ökad prioritet. Delar av detta mål berör också spridningen av miljögifter, 
som är ett exempel på risk för föroreningar från avfall i både mark och vatten. Därför 
ser kommunstyrelsen gärna att kopplingen till vattenfrågorna även belyses i det 
fortsatta arbetet.” 
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Anders Lönroth (MP), Christian Ottosson (C) och Sara Heelge Vikmång (S) yrkar 
bifall till ordförandeförslaget. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat bifalla förvaltningens förslag med 
ordförandens tilläggsyrkande. 
 
Beslutet delges 
SRV återvinning AB 
Tillsynsnämnden 
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